
PROTOKÓŁ nr XX/2017

z obrad sesji Rady Gminy Kijewo Królewskie z dnia 29 czerwca 2017 r.

Sesja  Rady Gminy odbyła  się  dnia  29  czerwca 2017 roku w sali  narad  Urzędu Gminy
w  Kijewie  Królewskim.  Trwała  od  godz.  10:00  do  godz.  13:00,  na  ogólny  stan  radnych  15,
ostatecznie w sesji udział wzięło 15 radnych.

Spoza składu Rady Gminy udział wzięli:
1. Pan Mieczysław Misiaszek – wójt gminy,
2. Pani Dorota Bukowska - sekretarz gminy,
3. Pani Maria Zielińska – skarbnik gminy,
4. Pan Edward Rączka – radca prawny,
5. Sołtysi z terenu gminy.

Proponowany porządek obrad:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum posiedzenia XX Sesji Rady Gminy Kijewo Królewskie.  
2. Przyjęcie porządku obrad XX Sesji Rady Gminy Kijewo Królewskie.
3. Przyjęcie protokołu XIX Sesji Rady Gminy Kijewo Królewskie.
4. Sprawozdanie z pracy wójta oraz wykonania uchwał za okres międzysesyjny.
5. Przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej za 2016 rok dla Gminy Kijewo Królewskie

oraz  sprawozdania  z  działalności  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Kijewie
Królewskim.

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Biblioteki Publicznej w Kijewie Królewskim.
7. Przerwa w obradach.
8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 rok 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kijewie Królewskim.
9. Sprawozdanie Wójta Gminy Kijewo Królewskie z wykonania budżetu gminy i uchwał za 

2016 rok:
a) złożenie sprawozdania;
b) opinia Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie sprawozdania 

rocznego wójta z wykonania budżetu za 2016 rok;
c) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

oraz sprawozdania z wykonania budżetu gminy Kijewo Królewskie za 2016 rok.
10. Sprawa udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kijewo Królewskie:

a) przedstawienie protokołu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kijewo Królewskie;
b) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy;
c) opinia Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku 

Komisji Rewizyjnej;
d) dyskusja;
e) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kijewo 

Królewskie.
11. Przerwa w obradach
12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę XVI/133/2016 Rady Gminy Kijewo Królewskie

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kijewo Królewskie na rok 2017.
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kijewo 

Królewskie na lata 2017 – 2023. 
14. Wolne wnioski i zapytania
15. Zakończenie sesji.
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Streszczenie obrad:
Punkt 1.
Posiedzenie  otworzyła  i  obradom przewodniczyła  Przewodnicząca Rady Gminy Pani Bożena
Rysiewska.  Powitała  przybyłych  na  posiedzenie  radnych  i  zgromadzonych  gości:  Pana  Wójta,
Panią  Skarbnik,  Panią  Sekretarz,  Pana  Edwarda  Rączkę  oraz  Sołtysów.  Na  podstawie  listy
obecności  (Zał. Nr 1) stwierdziła, że na 15 radnych na sali znajduje się 14 radnych (nieobecny
radny Ryszard Maj).

Punkt 2.
Przewodnicząca obrad odczytała proponowany porządek obrad i zapytała, czy zebrani zgłaszają
propozycję  zmian  do  punktów porządku  obrad.  Głos  zabrał  Pan Mieczysław Misiaszek,  wójt
gminy  i  prosił  o  wprowadzenie  punktów  pod  obrady  tj.  pkt  7  Podjęcie  uchwały  w  sprawie
udzielenia  pomocy  finansowej  na  rzecz  Powiatu  Chełmińskiego  na  realizację  zadania  pn.
„Przebudowa drogi powiatowej nr 1628C Trzebcz Królewski – Zegartowice” oraz pkt. 8 Podjęcie
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Chełmińskiego. Przewodnicząca
obrad zapytała zebranych, czy są za przyjęciem proponowanych przez Wójta zmian.

(W trakcie odczytywania porządku obrad na posiedzenie przybył spóźniony radny Ryszard Maj.
Stan radnych na posiedzeniu wynosi 15/15)

Pkt 7.
Wynik głosowania:

„za” – 15 radnych.
Zmiany przyjęte zostały jednogłośnie.

Pkt 8.
Wynik głosowania:

„za” – 15 radnych.
Zmiany przyjęte zostały jednogłośnie.

Przewodnicząca obrad odczytała porządek obrad po zmianach i poddała go pod głosowanie:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum posiedzenia XX Sesji Rady Gminy Kijewo Królewskie.  
2. Przyjęcie porządku obrad XX Sesji Rady Gminy Kijewo Królewskie.
3. Przyjęcie protokołu XIX Sesji Rady Gminy Kijewo Królewskie.
4. Sprawozdanie z pracy wójta oraz wykonania uchwał za okres międzysesyjny.
5. Przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej za 2016 rok dla Gminy Kijewo Królewskie

oraz  sprawozdania  z  działalności  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Kijewie
Królewskim.

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Biblioteki Publicznej w Kijewie Królewskim.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  na  rzecz  Powiatu

Chełmińskiego na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 1628C Trzebcz
Królewski – Zegartowice”.

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Chełmińskiego.
9. Przerwa w obradach.
10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 rok 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kijewie Królewskim.
11. Sprawozdanie Wójta Gminy Kijewo Królewskie z wykonania budżetu gminy i uchwał za 

2016 rok:
a) złożenie sprawozdania;
b) opinia Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie sprawozdania 

2



rocznego wójta z wykonania budżetu za 2016 rok;
c) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

oraz sprawozdania z wykonania budżetu gminy Kijewo Królewskie za 2016 rok.
12. Sprawa udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kijewo Królewskie:

a) przedstawienie protokołu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kijewo Królewskie;
b) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy;
c) opinia Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku 

Komisji Rewizyjnej;
d) dyskusja;
e) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kijewo 

Królewskie.
13. Przerwa w obradach
14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę XVI/133/2016 Rady Gminy Kijewo Królewskie

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kijewo Królewskie na rok 2017.
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kijewo 

Królewskie na lata 2017 – 2023. 
16. Wolne wnioski i zapytania
17. Zakończenie sesji.

Wyniki głosowania:
„za” – 15 radnych. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.

Punkt 3.
Przewodnicząca  obrad  poinformowała,  że  nie  wpłynęły  uwagi  do  protokołu  XIX Sesji  Rady
Gminy Kijewo Królewskie. W związku z powyższym Przewodnicząca poprosiła o przegłosowanie
dokumentu.
Wyniki głosowania:

„za” – 15 radnych.
Protokół został przyjęty jednogłośnie.

Punkt 4.
Przewodnicząca obrad udzieliła głosu Panu Mieczysławowi Misiaszkowi wójtowi gminy, który
przedstawił wykaz uchwał podjętych na ostatniej sesji, tj. 23 maja 2017 r. (Zał. Nr 2) oraz omówił
ich realizację. Złożył sprawozdanie z pracy za okres międzysesyjny (Zał. Nr 3). Radni wysłuchali
sprawozdania, a  przewodnicząca obrad zapytała, czy są jakieś pytania do Pana Wójta odnośnie
sprawozdania, radni pytań nie zgłosili.

Punkt 5.
Przewodnicząca obrad Pani Bożena Rysiewska przypomniała, że  Pani Cecylia Rzeźnikowska
Kierownik  GOPS w  Kijewie  Królewskim  uczestniczyła  w  posiedzeniach  wszystkich  komisji
i szczegółowo przedstawiła, omówiła oraz odpowiedziała na pytania radnych dotyczące  zasobów
pomocy społecznej i działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Wszystkie wątpliwości
i  pytania  zostały wyjaśnione  na spotkaniach.  Przewodnicząca  obrad  poprosiła  o  przedstawienie
stanowiska poszczególnych komisji. 
Komisja Budżetu – Przewodnicząca Komisji  Radna Janina Smoleń poinformowała, że komisja
opiniuje pozytywnie ocenę i sprawozdanie,
Komisja Oświaty - Przewodniczący Komisji Radny Rafał Baranowski poinformował, że komisja
opiniuje pozytywnie ocenę i sprawozdanie,
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Komisji Rolnictwa - Przewodnicząca Komisji Radna Iwona Lisewska poinformowała, że komisja
opiniuje pozytywnie ocenę i sprawozdanie, 
W  związku  z  powyższym  przewodnicząca  obrad  poprosiła  o  przegłosowanie  oceny  zasobów
pomocy społecznej za 2016 rok dla Gminy Kijewo Królewskie oraz sprawozdania z działalności
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kijewie Królewskim.
Wyniki głosowania:

„za” – 15 radnych.
Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie.

Punkt 6.
Przewodnicząca  obrad  Pani  Bożena  Rysiewska  poprosiła  o  zabranie  głosu  Panią  Dorotę
Bukowską sekretarza gminy, która przybliżyła zebranym potrzebę zmian uchwały w sprawie statutu
Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w Kijewie  Królewskim.  Wyjaśniła,  że  zmiana  jest  kosmetyczna
i dotyczy obsługi finansowej - księgowej. Zgodnie z uchwałą podjętą pod koniec ubiegłego roku,
urząd gminy sprawuje tę obsługę. Natomiast poprzedni zapis w statucie mówił, że Biblioteka sama
zapewnia  sobie  obsługę  finansowo –  księgową.  Przewodnicząca  obrad  odczytała  treść  uchwały
i poddała ją pod głosowanie.
Wyniki głosowania:

„za” – 15 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XX/162/2017 w sprawie zmiany Statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w Kijewie Królewskim
(Zał. nr 4)

Punkt 7.
Przewodnicząca  obrad  Pani  Bożena  Rysiewska  udzieliła  głosu  Panu  Mieczysławowi
Misiaszkowi wójtowi gminy, który wyjaśnił,  że uchwała dotyczy wzajemnego partnerstwa przy
modernizacji  dróg. Powiat chełmiński udzielił  naszej  gminie pomocy finansowej przy remoncie
drogi Szymborno – Bągart,  a Gmina proponuje udzielenie pomocy finansowej na inwestycję na
drodze powiatowej na terenie naszej gminy Trzebcz Królewski – Zegartowice.
Przewodnicząca obrad odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie.
Wyniki głosowania:

„za” – 15 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XX/163/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu Chełmińskiego na
realizację zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 1628C Trzebcz Królewski – Zegartowice” . (Zał.
nr 5)

Punkt 8.
Przewodnicząca obrad Pani Bożena Rysiewska  poprosiła o zabranie głosu Pana Wójta,  który
poinformował,  że  pojawiły  się  nowe  propozycje  Powiatu  chełmińskiego  w  ramach  wspólnych
zadań na drogach powiatowych.  Przypomniał, że rada gminy na początku roku zdecydowała się
w  ramach  tych  zadań  kontynuować  naprawę  nawierzchni  na  drodze  Kijewo  Szlacheckie  –
Szymborno.  W zawiązku z darowizną od firmy Orlen Upstrem na rzecz modernizacji tej drogi
Starosta Chełmiński zaproponował przeniesienie wspólnej inwestycji na drogę Kijewo Szlacheckie
– Starogród (Młyn Płutowo).  Koncepcja zakłada modernizację drogi do Szymborna za kwotę 123
tys.  zł  przekazaną z  darowizny,  a  wspólne  zadania z  powiatem wykonać na drodze  w Kijewie
Szlacheckim do młyna za kwotę 50 tys. (gmina), 50 tys. (powiat) i dodatkowe 100 tys. (powiat z
oszczędności),  czyli  razem 200  tys.  zł.  Dodał,  że  nie  jest  tam przewidziane  poszerzenie  tylko
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położenie  dywanika  asfaltowego  na  dotychczasowym.  Przewodnicząca  obrad zauważyła,  że
mieszkańcy tamtego terenu mają inne oczekiwania. Uważa, że propozycja starostwa jest kusząca,
ale może nieść ze sobą taki problem, że w przyszłym roku będą zaczęte dwie drogi i nie będzie
szans  na  ich  dokończenie.  Poprosiła  o  wypowiedzenie  się  radnych  w  tej  kwestii  i  pojęcie
ostatecznego stanowiska. Głos zabrał  radny Ryszard Maj uważa, że trzeba najpierw zakończyć
zaczętą inwestycję,  dopiero myśleć o kolejnej.  Radny Roman Grzyb popiera radnego również
uważa, że najpierw trzeba zakończyć modernizację drogi do Szymborna. Radna Ewa Mularczyk
sołtys Kijewa Szlacheckiego zauważyła, że dobrze byłoby, aby rozpoczęły się prace remontowe na
drodze  do  młyna,  ale  oczekiwania  mieszkańców  są  większe  niż  obecna  propozycja  starostwa.
Uważa, że warto zaczekać na porządniejsze wykonanie. 
Przewodnicząca obrad zapytała:

• kto z radnych jest „za” kontynuowaniem ze wspólnych zadań remontu drogi w kierunku
Szymborna

Wyniki głosowania:
„za” – 14 radnych. 

• kto z radnych jest „za” rozpoczęciem modernizacji drogi Kijewo Szlacheckie – Starogród
(do młyna)

Wyniki głosowania:
„za” – 1 radny. 

Pan Mieczysław Misiaszek zadeklarował, że napisze pismo do powiatu i przedstawi stanowisko
rady gminy, ale dopisze, że oczekujemy również modernizacji drogi w Kijewie Szlacheckim. 

Przewodnicząca obrad odczytała projekt uchwały i poddała ją pod głosowanie.

Wyniki głosowania:
„za” – 15 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XX/164/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Chełmińskiego. (Zał. nr
6)

Punkt 9.
Przewodnicząca obrad zgodnie z przyjętym porządkiem obrad ogłosiła przerwę w obradach. 
Po kilkuminutowej przerwie obrady wznowiono.

Punkt 10.
Przewodnicząca  obrad  Pani  Bożena  Rysiewska poprosiła  o  zabranie  głosu  Panią  Marię
Zielińską skarbnika gminy w sprawie  sprawozdania  finansowego Samodzielnego Publicznego
Zakładu Opieki Zdrowotnej  w Kijewie Królewskim. Pani  Skarbnik poinformowała,  że Ośrodek
Zdrowia  w  2016  roku  miał  wynik  finansowy dodatni,  omówiła  dochody,  wydatki,  należności
i zobowiązania finansowe.
O  głos  poprosił  Pan  Mieczysław  Misiaszek  wójt  gminy,  który  przy  okazji  przedstawił  stan
wniosku o dofinansowanie ultrasonografu.  Obecnie są składane poprawki do wniosku, nadal są
szanse  na  pozyskanie  tych  środków.  Pan wójt  nadmienił,  że  trzeba  pamiętać,  że  zwrot  dotacji
odbywa się  dopiero  po  nabyciu  sprzętu,  nie  wiadomo,  czy ośrodek będzie  dysponował  takimi
środkami na zakup, może będzie wnioskował do gminy o pomoc finansową. 
Przewodnicząca obrad zapytała radnych, czy mają jakieś pytania do sprawozdanie finansowego
SP  ZOZ,  pytań  nie  zgłoszono.  Przewodnicząca  obrad  poprosiła  o  przedstawienie  opinii
poszczególnych komisji:
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Komisja Budżetu – Przewodnicząca Komisji  Radna Janina Smoleń poinformowała, że komisja
opiniuje pozytywnie sprawozdanie,
Komisja Oświaty - Przewodniczący Komisji Radny Rafał Baranowski poinformował, że komisja
opiniuje pozytywnie sprawozdanie,
Komisja Rolnictwa - Przewodnicząca Komisji Radna Iwona Lisewska poinformowała, że komisja
opiniuje pozytywnie sprawozdanie, 
Przewodnicząca  obrad poprosiła  o  przegłosowanie  sprawozdania,  zapytała,  czy  radni  są  za
przyjęciem sprawozdania finansowego SP ZOZ.
Wyniki głosowania:

„za” – 15 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała  Nr  XX/165/2017  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  za  2016  rok
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kijewie Królewskim. (Zał. nr 7)

Punkt 11.
a) Pan Mieczysław Misiaszek wójt gminy przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu

gminy  oraz  z  wykonania  uchwał  rady  gminy  za  rok  2016.  Ogólnie  omówił  dochody
i  wydatki  oraz  wykonanie  planu.  Przypomniał  wykonane  w 2016 inwestycje  na  terenie
naszej gminy.  

b) Pani  Maria  Zielińska  skarbnik  gminy  odczytała  opinię  Składu  Orzekającego  Nr   6
Regionalnej  Izb  Obrachunkowej  w  sprawie  wykonania  budżetu  za  2016  rok  wraz
z informacją o stanie mienia Gminy – opinia jest pozytywna.

c) Przewodnicząca obrad Pani Bożena Rysiewska odczytała projekt uchwały i poddała ją
pod glosowanie.

Wyniki głosowania:
„za” – 15 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała  Nr  XX/166/2017  w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  oraz
sprawozdania z wykonania budżetu gminy Kijewo Królewskie za 2016 rok. (Zał. nr 8)

Punkt 12. Sprawa udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kijewo Królewskie.
a) Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  radna  Anna  Baranowska  odczytała  zebranym

protokół z pracy komisji nad wykonaniem budżetu gminy za rok 2016. Radna szczegółowo
przedstawiła radnym wnioski wypracowane przez komisję i kierowane do Pana Wójta.

b) Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  radna  Anna  Baranowska odczytała  wniosek
komisji o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium.

c) Pani Maria Zielińska skarbnik gminy odczytała zebranym opinie Składu Orzekającego
Nr 6 Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie
absolutorium Wójtowi Gminy Kijewo Królewskie za rok 2016 – opinia jest pozytywna.

d) Przewodnicząca  obrad  Pani  Bożena  Rysiewska otworzyła  dyskusję  nad  absolutorium
i wnioskami komisji rewizyjnej. Głos zabrali:

e) radna Jolanta Korońska poprosiła o podanie dokładnej kwoty zadłużenia mieszkańców
w opłatach za wodę i czynsze. Pani Maria Zielińska skarbnik gminy poinformowała, że
zadłużenie za czynsz wykosi ponad 107 tys. oraz za wodę 274 tys. Dodała, że część tych
długów jest nieściągalna, planowana jest likwidacja tych zadłużeń również w podatkach.
Pan  Mieczysław  Misiaszek  wójt  gminy odniósł  się  do  wniosków  komisji  rewizyjnej.
Poinformował,  że  stan  zadłużenia  za  wodę  i  czynsze  zmniejsza  się.  Zostały  zakupione
wodomierze  na  kartę,  które  zostaną  zamontowane  osobom z  największym zadłużeniem.
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Nadmienił,  że  niestety  szkoły  nie  dostaną  dofinansowania  na  dostosowanie  szkół  do
reformy. W związku z tym konieczne będzie zakupienie komputerów do szkół z własnych
środków.  Radny Roman Grzyb zapytał, czy osoby odpracowują zadłużenie za wodę lub
czynsz są zatrudnione w ramach prac interwencyjnych.  Pani Maria Zielińska skarbnik
gminy odpowiedziała,  że  są  to  odrębne  umowy  zawierane  przez  gminę  z  osobami
posiadającymi zadłużenie, osoby te nie otrzymują wynagrodzenia. Dodała, że na odrabianie
brane są tylko te osoby, od których wiadomo, że nie będzie można ściągnąć zadłużenia.
Radny  Jerzy  Cichy poparł  wniosek  komisji  rewizyjnej  w  sprawie  zakupu  kosiarki  do
trawy, zapytał kiedy taki zakup zostanie dokonany.  Pan Wójt odpowiedział, że taki zakup
jest  przewidziany  w  obecnym  budżecie,  kwota  zaplanowana  wynosi  15  tys.  zł.  Ze
wstępnych  wyliczeń  wynika,  że  potrzebna  będzie  większa  kwota.  Przy  przesunięciach
budżetowych Pan Wójt będzie prosił o zwiększenie kwoty do 26 tys. zł. 

f) Przewodnicząca obrad Pani Bożena Rysiewska odczytała projekt uchwały   w sprawie
udzielenia  absolutorium  Wójtowi  Gminy  Kijewo  Królewskie  i  poddała  pod  głosownie.
Zapytała, kto z radnych jest za podjęciem uchwały.

Wyniki głosowania:
„za” – 15 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XX/167/2017  w sprawie  w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kijewo
Królewskie.(Zał. Nr 9)

Głos zabrał Pan Mieczysław Misiaszek wójt gminy i podziękował, za udzielenie absolutorium.

Punkt 13.
Przewodnicząca obrad zgodnie z przyjętym porządkiem obrad ogłosiła przerwę w obradach. 
Po kilkuminutowej przerwie obrady wznowiono.

Punkt 14.
Przewodnicząca obrad Pani Bożena Rysiewska przed podjęciem uchwały zmieniającej budżet
przypomniała  wnioseki,  które  wpłynęły  do  rady  gminy  i  zostały  omówione  na  posiedzeniach
komisji. 
Pierwszy z wniosków dotyczył dofinansowania wyjazdu harcerzy z Brzozowa na wypoczynek letni.
Wszystkie  komisje  zaproponowały  dofinansowanie  w  postaci  gminnego  transportu  na  wyjazd
i powrót. Przewodnicząca obrad poddała propozycję pod glosowanie.
Wyniki głosowania:

„za” – 15 radnych. 
Stanowisko zostało zajęte jednogłośnie.

Kolejny wniosek dotyczy dofinansowania remontu (zamiany) pomieszczeń między LKS Pomowiec
a OSP Kijewo Królewskie w kwocie 10 tys. zł.  Przewodnicząca obrad poprosiła radę o zajęcie
stanowiska  w  tej  sprawie.  Radna  Janina  Smoleń  przypomniała,  że  kiedy  OSP  wnioskowało
o zamianę pomieszczeń deklarował, że jeśli rada gminy wyrazi na to zgodę to OSP wykona remont
we własnym zakresie. Radna Ewa Tyżaj uważa, że wniosek jest bardzo mało sprecyzowany, nikt
w nim nie określił na jakie prace dokładnie potrzebne są środki. Rozpoczynając inwestycję powinni
liczyć się z kosztami i zabezpieczyć sobie środki.  Pan Wójt poinformował, że prace w budynku
trwają.  Przewodnicząca obrad poprosiła o przegłosowanie propozycji dofinansowania kwotą 10
tys. zł. 
Wyniki głosowania:

„za” – 2 radnych
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„przeciw” - 7 radny,
„wstrzymał się” - 6 radnych.

Wniosek został odrzucony większością głosów.

Ostatnia sprawa dotyczy wniosku Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Trzebczyku o środki na
remont i nowe elementy na plac zabaw przy szkole. Radna Janina Smoleń poinformowała, że wie
od  Pani  Dyrektor,  że  kolejne  elementy  placu  zabaw  zostały  zdemontowane  ponieważ  uległy
zniszczeniu. Radna prosi o przekazanie choć części środków na ten cel, a w późniejszym czasie
zaplanowanie  większej  modernizacji  placu.  Pan  Mieczysław  Misiaszek  wójt  gminy
poinformował, że w III kwartale Marszałek planuje ogłoszenie konkursów na małe projekty, będzie
można  ubiegać  się  o  środki  np.  na  plac  zabaw.  Przewodnicząca  obrad  uważa,  że  należałoby
przeznaczyć  jakieś  środki  na  doraźną  pomoc,  aby  plac  zabaw  funkcjonował  przez  wakacje.
Przypomniała,  że  we  wniosku  Pani  Dyrektor  prosi  o  ponad  12  tys  zł.  Radna  Elżbieta
Komorowska poprosiła  o  przekazania  środków  na  dwie  huśtawki  –  5  tys.  zł.  Pani  Skarbnik
zaproponowała,  aby  zdjąć  te  środki  i  zmniejszyć  rezerwę.  Przewodnicząca  obrad poddała
propozycję pod głosowanie. 
Wyniki głosowania:

„za” – 15 radnych. 
Stanowisko zostało zajęte jednogłośnie.

Przewodnicząca obrad oddała głos Pani Marii Zielińskiej skarbnikowi gminy, która przybliżyła
zmiany w  uchwale  budżetowej.  Poinformowała,  że  są  to  m.  in.  Uporządkowanie  wzajemnych
dotacji  na  inwestycje  drogowe  z  powiatem  chełmińskim  również  na  zadanie  wspólne.  Ujęta
również  jest  pożyczka  z  Narodowego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  na   budowę  kanalizacji
w Brzozowie. Nadmieniła, że jest szansa pozyskania na ten cel dotacji, ale jeśli jej nie uzyskamy to
konieczne będzie zaciągnięcie  tej  pożyczki.  W związku z tą  pożyczką poprosiła  Pani  Skarbnik
o wprowadzenie  budowy nowego  budynku gminy na  kolejnej  sesji,  są  zabezpieczone  na  razie
środki tylko na rozpoczęcie procedury. Pani Skarbnik przypomniała, że w budżecie zabezpieczone
jest  15  tys.  zł  na  zakup  sprzętu  do  koszenia  zieleni.  Jak  wcześniej  Pan  Wójt  wspominał,  po
rozeznaniu wśród firm rozprowadzających taki sprzęt konieczne jest zwiększenie środków na ten
cel. 
Pani Maria Zielińska skarbnik gminy poinformowała, że w załączniku inwestycyjnym pojawiła się
zmiana zwiększenie środków na przebudowę dróg osiedlowych, która wynikła po przetargu. Pani
Skarbnik odczytała projekt uchwały, przewodnicząca obrad poddała uchwałę pod głosowanie.
Wyniki głosowania:

„za” – 15 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr XX/168/2017 zmieniająca uchwałę Nr XVI/133/2016 z dnia 29 grudnia 2016 r. Rady Gminy
Kijewo Królewskie w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kijewo Królewskie na rok 2017. (Zał. nr 10)

Punkt 15.
Przewodnicząca  obrad  udzieliła  głosu Pani  Marii  Zielińskiej  skarbnikowi  gminy,  która
wyjaśniła,  że  w  związku  ze  zmianą  wyniku  finansowego  w  2017  roku  konieczne  jest
zweryfikowanie Wieloletniej Prognozy Finansowej. Ulegnie również zmianie długość wieloletniej
prognozy, w związku z planowaną pożyczką wydłuży się ona do 2027 roku.
Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały, przewodnicząca obrad poddała ją pod głosowanie.
Wyniki głosowania:

„za” – 15 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.
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Uchwała Nr XX/169/2017 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kijewo Królewskie
na lata 2017 - 2023. (Zał. nr 11)

Punkt 16.
Wolne wnioski i zapytania.  O głos poprosił Pan Mieczysław Misiaszek wójt gminy,  poruszył
sprawę budowy ścieżki rowerowej z Unisławia do Chełmna, przez Płutowo i Dorposz Szlachecki.
Przypomniał, że na posiedzeniach komisji przedstawiał propozycje starostwa o równym obciążeniu
gminy  po  300  tys.  zł.  Niestety  propozycja  jest  nieaktualna,  bo  pozostałe  gminy  (Unisław
i  Chełmno)  sprzeciwiły  się.  Poinformował,  że  w miniony piątek  odbyło  się  spotkanie  wójtów
zainteresowanych gmin i starosty u Marszałka w sprawie ścieżki, na którym Pan Wójt przedstawił
stanowisko  rady  w  tej  sprawie.  Marszałek  przychylił  się  do  zdania  Pana  Wójta  i  zgodził  się
przeznaczyć  dodatkowe  środki  na  ten  cel  w  zamian  za  rozgałęzienie  ścieżki  w  Dorposzu
Szlacheckim w kierunku Kijewa Królewskiego. Pozostałe gminy upierają się, że udział finansowy
ma być proporcjonalny do długości, po ostatecznych negocjacjach i przeliczeniach, gmina Kijewo
Królewskie musiałby zapłacić prawie 600 tys. zł. Pan Wójt poprosił o poparcie tej koncepcji, dzięki
niej gmina nie będzie musiała z własnych funduszy budować ścieżki z Kijewa Królewskiego do
Dorposza. 
Przewodnicząca obrad poprosiła o przegłosowanie stanowiska
Wyniki głosowania:

„za” – 15 radnych. 
Stanowisko zostało podjęte jednogłośnie.

Punkt 17.
Przewodnicząca  obrad  Pani  Bożena  Rysiewska po  wyczerpaniu  porządku  obrad  zakończyła
posiedzenie.

Protokolant
Małgorzata Olek

Przewodnicząca obrad

 (-) Bożena Rysiewska
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